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تسهيلات جديد دولت براي خانهدار شدن اقشاركم درآمد و زوجهاي جوان

سخنگوي دولت از اعطاي وام 50 ميليون توماني مسکن به اقشار کم درآمد و زوجهاي جوان بر اساس مصوبه جديد

هيات وزيران خبر داد.

سخنگوي دولت از اعطاي وام 50 ميليون توماني مسکن به اقشار کم درآمد و زوجهاي جوان بر اساس مصوبه جديد هيات
وزيران خبر داد.

محمد باقر نوبخت ديروز در پايان جلسه هيات وزيران در جمع خبرنگاران حضور يافت و به تشريح مصوبات اين جلسه
پرداخت كه مهمترين مصوبه،به اجرايي شدن تصميم دولت براي خانه دار كردن اقشار كم درآمد و زوج هاي جوان اختصاص

داشت.

وي همچنين هنگام پاسخگويي به سئوال خبرنگاران وقتي با سئوالي مبني بر سالم يا ناسالم بودن بنزين پتروشيمي مواجه شد،
از نحوه انعكاس اظهاراتش در جلسه قبلي در برخي رسانه ها به شدت انتقاد كرد و گفت: تا زماني كه مشكل بنزين پتروشيمي
رفع نشود، دولت از آن استفاده نخواهد كرد و من هم تاكنون هرگز سالم و استاندارد بودن اين بنزين را تائيد نكرده ام زيرا

نتايج بررسي كارشناسان محيط زيست اين موضوع را تائيد كرده است.

وام 50 ميليوني وام مسكن

سخنگوي دولت در تشريح مصوبه جلسه ديروز هيات وزيران در زمينه اختصاص وام مسكن به اقشار كم درآمد،گفت: هيأت
وزيران براي اعطاي وام مسکن به اقشار کم درآمد و زوجهاي جوان مصوبهاي را تصويب کرد كه بر اساس آن به مدت 6 سال

وهرسال 300هزار مورد و جمعا 1800 واحد مسکوني تا انتهاي برنامه ششم ساخته ميشود.

نوبخت با بيان اين که زوجهاي جوان ، گروههاي کم درآمد و زنان سرپرست خانوار در اولويت دريافت وام هاي جديد
هستند،يادآور شد: اين كار در راستاي قانون ساماندهي و حمايت از توليد و عرضه مسکن و بهسازي و نوسازي بافتهاي
فرسوده و ناکارآمد شهري انجام ميشود.وي افزود: افزايش سقف تسهيلات تأمين مسکن با سود 10 درصد براي کلانشهرها
50 ميليون تومان و مراکز استانها و شهرهاي بالاي 200 هزار نفر جمعيت 40 ميليون تومان و ساير شهرها 30 ميليون تومان

است.

سخنگوي دولت يادآور شد: با توجه به اين که وجود بافتهاي فرسوده و ناکارآمد و سکونتگاههاي غيررسمي در حاشيه شهرها
به لحاظ اجتماعي آثار سوئي دارد و تخريب آنها هم ميتواند اثرات منفي داشته باشد، راهحل اين است که تسهيلات مناسب

براي بافتهاي فرسوده و حاشيه شهرها براي ساخت مسکن قرار دهيم.

نوبخت همچنين گفت: در مدت زمان ساخت مسکن و انتقال به مسکنهاي جديد ، تسهيلاتي هم به عنوان وديعه اسکان
موقت به اين افراد پرداخت ميشود که در کلانشهرها 20 ميليون تومان، مراکز استاني بالاي 200 هزار نفر جمعيت 15 ميليون
تومان و ساير شهرها 10 ميليون تومان است وسود اين تسهيلات براي تأمين مسکن 10 درصد و براي وديعه مسکن 9 درصد

است که مابهالتفاوت سود را معاونت برنامهريزي رياست جمهوري به دستور هيأت وزيران تأمين ميکند.

وي تاكيد كرد: در نظر گرفتن تسهيلات براي تأمين مسکن اقشار کم درآمد به فضاي اقتصاد کشور کمک ميکند تا دولت بتواند
سياست خروج از رکود و افزايش توليد را با سرعت بيشتري انجام دهد چون اگر مسکن فعال شود تعداد زيادي از رشتههاي
صنعتي فعال ميشوند.سخنگوي دولت درباره مصوبه ديگر جلسه ديروز گفت: مصوبه ديگري که در جلسه هيات وزيران

تصويب شد ،درباره لايحه اجاره و استملاک اتباع و دولتهاي خارجي و سازمانهاي بينالمللي در کشورمان است.

نوبخت افزود: قبلا اجاره و استملاک اتباع خارجي نسبت به ساختمان و زمين در داخل کشور تابع آييننامهاي بود که در سال
بايد امکان تردد و اسکان بيشتر با توجه به اينکه ما  اما  1328 تهيه شده بود و قانون آن مربوط به سال 1342 بود، 
گردشگردان و سرمايهگذاران خارجي را فراهم كنيم، اين لايحه تهيه شد و به تصويب رسيد و به مجلس تقديم خواهد شد.اميد
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است با تصويب اين لايحه امکان جذب گردشگران و حضور سرمايهگذاران خارجي را بيش از پيش در داخل کشور فراهم کنيم

سخنگوي دولت همچنين به مصوبه ديگر هيات دولت مبني بر اعطاي اعتباري بالغ بر 55 ميليارد تومان به سازمان حفاظت
محيط زيست اشاره کرد و يادآور شد: در مقابله با روند فزآينده پديدههايي مثل گرد و غبار، خشکسالي و حفاظت از درياچهها
اين لايحه تصويب شد تا 55 ميليارد تومان در راستاي اجرايي شدن طرحها و پروژههاي سازمان حفاظت محيط زيست در

اختيار اين سازمان قرار بگيرد.

42 پرونده فساد رامخفي كردند

وي همچنين با بيان اين که در ادامه جلسه هيات دولت، گزارشهايي درباره مقابله با فساد ارائه شد، تاكيد کرد: يکي از اين
گزارش ها توسط سازمان حفاظت محيط زيست ارائه شد که از سال 1384 تا 92 بيش از 400 هکتار زمين به طور غيرقانوني
تصرف شده بود و 42 پرونده براي اجراي آن وجود داشت که اين پروندهها از سال 88 به وسيله برخي ها مخفي شده بود، اما
همکاران ما در سازمان محيط زيست آنها را شناسايي کردند و با هماهنگي قوه قضائيه اين پروندهها فعال شده است و در

اجراي حکم قلع و قمع آن اقدامات لازم انجام خواهد شد.

نوبخت افزود: درباره واحدها و ويلاييهايي که به طور غيرقانوني ساخته شده بود هم وزير کشور گزارشي ارائه كرد که 2360
مورد در بستر رودخانههاي جاجرود، جاده چالوس و کرج است.سخنگوي دولت در ادامه اين جلسه در پاسخ به سئوالي مبني بر
وضع بنزين يورو 4، گفت: تاكيد مي كنم كه اگر بنزين يورو 4 آلوده بود، آن را تزريق نميکرديم. درباره بنزين پتروشيمي هم
دولت قطعا تا رفع آلودگي اجازه توليد و توزيع نخواهد داد و اين که به لحاظ آلودگي هوا نسبت به گذشته کمتر شاهد اين

مساله هستيم و تعداد روزهاي پاك افزايش يافته،به خاطر جلوگيري از توليد و توزيع بنزين پتروشيمي است.

راهكار دولت براي سقوط قيمت نفت

نوبخت در جواب سئوالي درباره سقوط قيمت نفت و تاثير آن در کاهش منابع درآمدي دولت تاكيد کرد: اگر سقوط قيمت نفت
استمرار داشته باشد، اينطور خواهد شد. بر اساس آخرين آمارها از فروش نفت در بازار جهاني متوسط عملکرد حدود 104 دلار
بوده است، اما چون اين رقم با چند ماه وقفه در اقتصاد تاثيرگذار است در صورتي که اين روال ادامه پيدا کند با عدم تحقق

بودجه و منابع روبرو خواهيم شد و براي اين کار مناسبترين کار کاهش هزينهها و تناسب هزينه و درآمد است.

وي همچنين در جواب اين سئوال که با توجه به مساله نفت آيا دولت قصد دارد موضوع را در سطح بينالملل مطرح کند و
داشتم و زمينه صحبت  اين  در  نفت  وزير  با  امروز(چهارشنبه)  باشد؟ گفت:  داشته  اوپک  از  اضطراري  درخواست جلسه 
رئيسجمهوري هم تاکيداتي در اين رابطه داشتند. وزا رت نفت در حال فعاليت است و از همه پتانسيلها و ابزارهاي موجود

براي حل اين مشکل استفاده خواهيم کرد که بخشي از آن اقتصادي و بخشي ديگر سياسي خواهد بود.

نوبخت در جواب سئوالي مبني بر اين که چرا با وجود گذشت شش ماه از اجراي فاز دوم هدفمندي يارانهها، گزارشي از سوي
دولت ارائه نشده است، تاکيد کرد: دوبار در کميسيون برنامه و بودجه گزارشي در اين باره ارائه شده است و بنده هم بارها در
صحبتهايم به اين مساله اشاره کردهام . هدفمندي يارانهها در فاز دوم به طور کمکهاي نقدي و حمايت غذايي و همچنين

اجراي طرح تحول سلامت و کمک و حمايت از توليد ادامه پيدا ميکند.

آمار بيكاران

سخنگوي دولت در رابطه با گزارشهايي مبني بر کاهش نرخ بيکاري، گفت: با توجه به محاسبات انجام شده بر اساس تعداد
ثبتنامکنندگان بيمههاي تامين اجتماعي و تعداد درخواستکنندگان براي بيمه بيکاري ميتوان اين رقم را محاسبه کرد که بر
اساس گزارش وزارت کار تعداد شاغلان در تابستان امسال، 430 هزار نفر افزايش داشته است، بنابراين آمار بيکاران و جمعيت

فعال مشخص است.

وي در رابطه با سرمايهگذاريهاي دولت در شش ماه اول سال گفت: بيش از 1800 ميليارد تومان در طرحهاي عمراني
سرمايهگذاري کرديم و در 15 و 16 روز مهر، 2000 ميليارد تومان بيشتر براي اعتبارات عمراني مستقيما از سوي دولت پرداخت
شده است و بايد بگويم که تسهيلات در پنج ماه ابتدايي امسال نسبت به سال گذشته 40 درصد افزايش داشته است يعني
130 ميليارد تومان تسهيلات داديم که در دوره مشابه قبلي 80 ميليارد تومان بوده است و 59 درصد تسهيلات سرمايه در

گردش بوده است.
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سخنگوي دولت در ادامه سخنانش در پاسخ به سئوال يكي از خبرنگاران مبني بر افزايش قيمت برخي اقلام در بازار با توجه به
کاهش تورم گفت: طبيعي است که در برخي موارد افزايش قيمت داشته باشيم اما مهم اين است که شيب آن کند است .
قيمت 21 قلم کالا را در شهريور ماه سال 91 تا 92 و 92 تا 93 ميتوانيم مقايسه کنيم که در دوره اول افزايش قيمتها حدود
80 درصد بوده اما در يک سال اخير معمولا 10 تا 11 درصد بوده است و حتي در برخي موارد رشد قيمت کالاها منفي شده

است، بنابراين وقتي قيمت كالاها افزايش نمي يابد كه تورم به صفر برسد.

وي درباره نحوه اداره مديريت شرکتهاي مرتبط با سهام عدالت، گفت: ما هم اعتقاد داريم اين مديريتها بايد تغيير کند و
نوع مديريت در جهت افزايش بهرهوري باشد که وزارت اقتصاد در اين رابطه اقدامات لازم را انجام ميدهد.

نوبخت همچنين در رابطه با مبارزه با مفاسد اقتصادي، يادآورشد: طبق قانون هر سه قوه در اين زمينه بايد با يکديگر مشارکت
کنند كه در اين راستا جلسات مهمي با حضورمعاون اول رئيسجمهوري و نمايندگان سه قوه تشکيل شده است.

اخذ کارمزد، اجتنابناپذير است

در ادامه اين نشست ، ولي الله سيف رئيس کل بانک مرکزي كه همراه وزير راه و شهرسازي در جلسه حضور يافته بود، درباره
کارمزدهاي بانکي از دستگاه هاي کارتخوان گفت: براي خدماتي که از طريق بانکداري الکترونيکي ارائه مي شود، کارمزد لازم
است و دريافت کارمزد بانک ها به هيچ وجه منتفي نشده و تصميم نهايي شوراي پول و اعتبار اين است که اين کار عملياتي

شود.

وي درباره موضوع موسسات غيرمجاز پولي و مالي اظهار داشت: يکي از مسائل بسيار جدي نظام بانکي مساله موسسات
غيرمجاز است. در مقاطعي بانک مرکزي اقداماتي را انجام داده که مواردي از آن همچنان ناتمام مانده است و بايد به سرعت به
نتيجه برسد البته اميدواريم تا پايان سال 93 موسسه غيرمجاز فعال در کشور نداشته باشيم.وي درباره انتقاد برخي فعالان
اقتصادي مبني بر کنترل بيش از حد نقدينگي براي مهار تورم اظهار داشت: عملکرد ما نشان مي دهد که به هيچ وجه اين گونه
نيست و رشد نقدينگي در مقايسه با سال هاي گذشته زياد کاهش پيدا نکرده است و به طور طبيعي ادامه داردو مهمترين
کاري که ما توانسته ايم انجام دهيم اين بوده که همان رشد نقدينگي گذشته درست هدايت شود تا بتواند اثر جدي در خروج
از رکود داشته باشد.رئيس کل بانک مرکزي همچنين درباره تشکيک هاي آماري هم اظهارداشت: بعضي ها مصلحت را در اين
مي بينند و البته اين آمارها کاملا علمي و به طور دقيق و با فيلتر شدن و از کانال هاي کنترلي دقيق ارائه مي شود و بانک
مرکزي هم تا زماني که از صحت اين آمار اطمينان پيدا نکند به هيچ وجه آن را ارائه نمي کند. بنابراين آمارها کاملا قابل اتکا و
تشکيک در آمارها قضاوتي نادرست است.وي همچنين درباره نوسانات نرخ ارز اظهار داشت: خوشبختانه وضع بسيار با ثباتي را

در بازار ارز داشتيم و اين از پيش نيازهاي ورود به مرحله خروج از رکود و رشد اقتصادي است.

سيف در ادامه درباره تجديد نظر در نرخ سود بانکي متناسب با کاهش تورم اظهار داشت: اين مساله در دستور جلسه شوراي
پول و اعتبار است و حتما نرخ ها متأثر از واقعيت هاي تورم خواهد شد.رئيس کل بانک مرکزي درباره تضمين تسهيلات جديد
مسکن گفت: در مورد تضمين تسهيلات مسکن، خود واحد مسکن که مي خواهد بازسازي شود به عنوان تضمين قرار مي گيرد
چون تمرکز اين تسهيلات در رابطه با احياي بافت هاي فرسوده است بنابراين همان واحد مسکوني مي تواند در رهن قرار
بگيرد.سيف درباره واريز قسط سوم و چهارم از پول هاي بلوکه شده ايران هم گفت: قسط سوم در شرف انجام است و همين
امروز و فردا احتمالا واريز مي شود . همچنين در مورد قسط چهارم دستور واريز آن را داده ايم که در مسير طبيعي خود طي مي

شود و هيچ موضوع غيرطبيعي را در اين باره نداريم.

سيف درباره اخذ جريمه ديرکرد پرداخت اقساط وام در بانک هاي کشور اظهار داشت: آنچه نظام بانکي درباره اخذ مبلغ ناشي از
ديرکرد پرداخت اقساط وام برنامهريزي کرده، وجه التزام است که براساس مصوباتي که به تصويب شوراي نگهبان رسيده، در

حال انجام است.

تاكيد بر ايجاد انضباط شهري

همچنين در اين نشست، عباس آخوندي وزير راه و شهرسازي گفت: سياست دولت ايجاد انضباط شهري، جلوگيري از فروش
تراکم و تبديل باغات و پارک ها به فضاي مسکوني است.وي با تاكيد بر اين كه اگر بتوانيم سوداگري را کنترل کنيم، قيمت
مسکن را کنترل خواهيم کرد، درباره آخرين وضع مسکن مهر اظهار داشت: ما به تعهداتمان در مسکن مهر پايبنديم و اين

واحدها باسرعت زياد در حال ساخت است.
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وزير راه و شهرسازي همچنين از ساخت واحد مسکوني فروش اقساطي خبر داد و تاكيد کرد: در نيمه نخست امسال، بيش از
220 هزار واحد مسکوني فروش اقساطي، ساختيم.

آخوندي همچنين به مصوبه هيات دولت مبني بر تامين مسکن براي اقشار کم درآمد اشاره کرد و گفت: تا کنون 22 هکتار
بافت تاريخي شهري و 54 هکتار بافت فرسوده شناسايي شده است که جمعيتي حدود 11 ميليون نفر در آن زندگي مي کنند و
متاسفانه در حال فرسايش هستند.وي با اشاره به اين که تراکم بافت هاي فرسوده ما به زير 50 نفر کاهش يافته است و حتي
در شهرهاي پرتراکم مثل تهران در بافت هاي فرسوده تراکم زير 70 نفر را داريم، يادآور شد: ما برخلاف آن در بافت هاي حاشيه
اي که کيفيت سکونت بسيار نازل است تراکم بسيار زياد است و حدود 9 ميليون نفر را شامل مي شود ،پس بنا بر مصوبه اخير
دولت حدود 20 ميليون از جمعيت کشور يعني يک سوم جمعيت شهري بر اساس اين مصوبه زير پوشش قرار مي گيرند که
تصميمي بزرگ و استراتژيک است و بر اساس سياست هاي کلي و تاکيدات مکرر مقام معظم رهبري است.وي تاكيد كرد: ايران
روي خط زلزله است، وجود بافت هاي فرسوده و سکونتگاه هاي حاشيه اي و غيررسمي در برابر زلزله بسيار آسيب پذير است
پس پيگيري اين مصوبه از اين لحاظ هم اهميت دارد. همچنين سبب استفاده بهينه از خدمات شهري و ميراث فرهنگي مي
شود. اميد است اين طرح در کنار بحث انضباط شهري بتواند تاثير مثبتي در بخش ثبات قيمت مسکن و امکان دسترسي مردم
به مسکن ايجاد کند.وي در بخش ديگري از سخنانش به حوزه ريل و حمل و نقل زميني و دريايي اشاره كرد و از اجراي طرح

افزايش توان بيش از 200 ميليون تن به ظرفيت بندر شهيد رجايي و افزايش 6.5 ميليون تني در بندر چابهار خبر داد.

راه ريلي بين المللي جديد افتتاح مي شود

آخوندي يادآور شد: در حوزه ترانزيت ريلي همه راه هاي منتهي به مرزها در حال برنامه ريزي ريلي است و يک قطار به سمت
گرگان و اينچه برون داريم که ايران را از طريق ترکمنستان و قزاقستان به روسيه و چين وصل مي کند و اميدواريم اواخر پاييز با
حضور روساي جمهوري اين كشورها افتتاح شود همچنين خط آهن شلمچه به بصره را هم در دستور کار داريم و از آن طريق به

شبکه راه آهن عراق وصل مي شويم که تا شلمچه رفته ايم.

ارائه گزارش روند حذف بنزين آلوده در جلسه دولت

خبرديگراين که معاون رئيس جمهوري گزارشي از روند حذف بنزين آلوده و بهبود تدريجي کيفيت هوا در شهرهاي کشوردر
جلسه هيات دولت ارائه کرد.به گزارش پايگاه اطلاع رساني دولت ، معصومه ابتکار در اين باره گفت: اين گزارش حاوي
هماهنگي دستگاه هاي دولتي ازجمله وزارت خانه هاي نفت، بهداشت، درمان و آموزش پزشکي، موسسه استاندارد و سازمان
حفاظت محيط زيست در زمينه حذف بنزين آلوده پتروشيمي و اجراي برنامه هاي کاهش آلودگي هوا بود.رئيس سازمان
حفاظت محيط زيست با تاکيد بر اين که کيفيت هوا براساس شاخص هاي موجود در شهرهايي که بنزين يورو 4 توزيع شده
بهبود يافته است، گفت: البته بخش هاي ديگر برنامه کاهش آلودگي هوا مصوبه ارديبهشت 93 بايد با جديت از سوي 15
دستگاه درگير در آن دنبال و اجرا شود.ابتکار از وزارت نفت براي ارائه بنزين استاندارد و حذف بنزين آلوده و از وزارت صنايع و
خودرو سازان براي اعمال استاندارد يورو 4 براي خودروهاي توليد داخلي تشکر کرد.گفتني است: متن اين گزارش در پايگاه

اطلاع رساني دولت در دسترس است.
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